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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Ellentmondások és egymástól eltérő nyilatkozatok, avagy mikor láthatunk tisztán a Nemzeti
Agrár-környezetvédelmi Program ügyében?" címmel a Házszabály 91 .§-a alapján kérdést
kívánok benyújtani, dr. Németh Imre földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszterhez. A
kérdésre adott választ írásban kérem!

Tisztelt Miniszter Úr!

A Nemzeti Agrár-környezetvédelmi Program kapcsán az utóbbi időszakban több számadat látott
napvilágot, ezek között viszont igen nagy ellentmondásokat találhat a szemlélő .

Köztudomású, hogy az EU, a 11. pillérhez tartozó vidékfejlesztési, illetve agrár-környezetvédelmi
pénzek esetében 80 százalékot finanszíroz, míg a hazai önrész a fennmaradó 20 százalékot
alkotja .

Kormányoldalról, Dr . Kis Zoltánnak, a környezetvédelmi tárca politikai államtitkárának szájából
hangzott el az a kijelentés, amely szerint 18 milliárd forint lesz a Nemzeti Agrár-
környezetvédelmi Programban a magyar önrész, amihez jön majd a brüsszeli támogatás .

Az idei költségvetés elkészítésekor viszont már a kormány úgy számolt, hogy az agrár-
környezetvédelmi kassza 19 milliárd forintból fog gazdálkodni, amiből 3,8 milliárd forint lesz a
hazai önrész. Legújabban pedig olyan hírek érkeznek a Földművelésügyi és Vidékfejlesztési
Minisztérium Agrár-környezetgazdálkodási Osztályáról, hogy az egész keretösszeg - önrészestől,
támogatásostól - mindössze 10 milliárd forint.

A Nemzeti Agrár-környezetvédelmi Program keretét már tavaly és tavaly előtt is túljegyezték a
gazdák, vagyis a rendelkezésre álló összeg nem volt elég a kiírásnak megfelelő pályázatok
támogatására sem. Azt hiszem nem vagyok egyedül azzal a véleményemmel, ami szerint a
kormány az önrész csökkentésével lehet, hogy a költségvetés megtakarításokat könyvelhet el,
ugyanakkor ugyanilyen arányban csökken az uniós támogatás is .

Orazággy0lfa Hivatala
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Nem világos tehát a számomra, hogy milyen lehetőségei lesznek annak az 1272 ökológiai
termelést folytató gazdálkodónak, akiknek többsége ez évben is számít azokra a támogatásokra,
melyek korszerűbb gazdálkodást tesznek lehetővé .

Kérdezem tehát a tisztelt Miniszter Urat, hogy mennyi lesz pontosan a Nemzeti Agrár-
környezetvédelmi Program idei költségvetése, továbbá az idei költségvetésben szereplő
számokhoz viszonyítva tervezik-e a hazai önerő- és ezáltal a teljes program költségvetésének a
csökkentését?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2004 . március 23 .
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